

THE PORTS REGULATION (APPROVED PRIVATE INSTALLATIONS)

ORDER NO. 1 OF 1986

To prescribe the Fees and form of Licences for the purposes of section 25 of the Ports Joint Regulation 1957.

IN EXERCISE of the power contained in sections 25 and 37 of the Port Joint Regulation No. 12 of 1957 (hereinafter referred to as the "Regulation") I hereby make the following order :-

FORM OF APPLICATION

1. An application for a permit made in accordance with section 25 of the Regulation shall be in the form set out in Part 1 of Schedule 1 hereto and shall state clearly the purpose of such application.

FORM OF PERMIT AND LICENCE

2. A licence or permit issued in accordance with section 25 of the Regulation shall be in the form set out in Part 2 of Schedule 1 or as near thereto as the circumstances of any given case will permit.

FEES

3. The various fees as set out in Schedule 2 shall be charged in respect of those matters set out opposite thereto.

DIRECTOR OF PORTS AND MARINE TO COLLECT FEES

4. All fees payable under this Order shall be collected by the Director of Ports and Marine.

COMMENCEMENT

5. This Order shall come into force on the day of its publication in the Gazette.

MADE at Port Vila this

10th

day of

January

1986.

A. SANDE

Minister of Transport, Communication
and Public Works



SCHEDULE 1

COMBINED APPLICATION AND PERMIT FORM FOR A PERMIT
TO CONSTRUCT ON AN OR USE ANY PART OF THE HARBOUR
UP TO AND INCLUDING THE AREAS OF THE WATERTIDE MARK

Part 1

I the undersigned (Name)
of (Address)

.....
have the honour to apply for a permit to construct and or use part of the
Harbour at the area(s) bounding on title(s) No.(s)
within the Harbour limits of

for the purpose of

Detailed plans are attached/Not attached.

.....

.....

Part 2

Permit Licence No.....

Dated

is hereby granted/Not granted under article 25 of Joint Regulation No. 12/57 to
Mr/Mrs/Miss.....

Subject to the following reservations or conditions.

.....
.....
.....

Dated

.....
Minister of Transport, Communication
and Public Works

NOTE: No licence or permit is transferable.

SCHEDULE 2

FEE PAYABLE FOR LICENCES AND PERMITS

<u>PURPOSE OF LICENCE OR PERMIT</u>	<u>AMOUNT OF FEE PAYABLE</u>
(a) The building or repairing of vessels of any kind	VT 3,000
(b) The erection of and use of any boat-shed, mooring, landing place or wharves	VT 10,000
(c) The erection of baths, bath houses and enclosure or fence for protection or privacy of the same	VT 10,000
(d) Other purposes relating to the convenience of shipping or of the public as the Minister may approve	VT 10,000

NOTE: (i) No licence or permit will be issued until the appropriate fee has been paid.

(ii) The Director of Ports and Marine will collect all fees.

REPUBLIQUE DE VANUATU

ARRETE NO. 1 DE 1986 RELATIF AU REGLEMENT CONJOINT SUR LA POLICE
DES PORTS (INSTALLATIONS PRIVEES APPROUVEES)

Portant établissement des taxes et des formulaires pour les permis aux fins de l'article 25 du Règlement conjoint No. 12 de 1957 relatif à la police des ports.

LE MINISTRE DES TRANSPORTS, DES COMMUNICATIONS ET DES TRAVAUX PUBLICS

En vertu des pouvoirs qui lui sont conférés aux articles 25 et 37 du Règlement conjoint No. 12 de 1957 relatif à la police des ports (désigné ci-après : "Règlement")

A R R E T E :

FORMULAIRE DE DEMANDE

1. Toute demande de permis présentée conformément à l'article 25 du Règlement doit être établie selon le modèle prescrit à la partie I de l'annexe 1 ci-jointe et doit préciser clairement les raisons de cette demande.

MODELE DE PERMIS

2. Tout permis délivré conformément à l'article 25 du Règlement doit être établi selon le modèle prescrit à la partie II de l'annexe 1 ou doit respecter, dans la mesure du possible, la forme prescrite dans ladite partie.

TAXES

3. Les différentes catégories de permis et les taxes y afférentes figurent à l'annexe 2.

PERCEPTION DES TAXES PAR LE DIRECTEUR DU SERVICE DES PORTS ET MARINE

4. Toutes taxes exigibles aux termes du présent arrêté sont perçues par le directeur du service des Ports et Marine.

ANNEXE 2

TAXES EXIGIBLES POUR LES PERMIS

<u>OBJET DU PERMIS</u>	<u>MONTANT DE LA TAXE</u>
a) Chantier de construction ou réparation de navires de toute sorte	5 000 VT
b) Construction et usage d'abri à bateau, de corps-mort, d'appontement ou de quai	10 000 VT
c) Installation d'un établissement de bains et d'une barrière quelconque le délimitant	10 000 VT
d) Toute autre installation tendant à faciliter la navigation ou l'usage des rivages marins par le public	10 000 VT

- N.B. :
- i) Les permis ne sont délivrés que sur paiement intégral de la taxe exigible.
 - ii) Le directeur du service des Ports et Marine s'occupe de la perception de toutes les taxes susmentionnées.